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 الملخص

تشتتتتالس اسةتتتتتصاتتتتع ا مامتتتتصن ع سيا اتلاسع ات اسةتتتتتصاتتتتصك اساأ تألس  س ا  ص سيا  لتع         ات 

اسكلتصك ا مامتصن ع اس صاع   تتاس اسةتصاانت اسلصستع  اس دي ع ااصةع اصاع ينت اسةتصاصك اخر   ةر ا خالنا ص يأ 

صتنت اسةتتتتتتتتتتتتصاتتتتتتتتتتتانت ات  ا   ن اك ا نا ة تأي  ن اك ا إذتتدنق اخاياف اسلاأينة اساأ ت شتتتتتتتتتتتياص ا مامتتتتتتتتتتتصن صك  

ا مامتتتتتصن ع يأ تتدنق اسا لتع ا مامتتتتتصن ع  اسدمتتتتتصل سيا اسلشتتتتتص س اساأ تأنق ا اتتتتتاد ا  ا مامتتتتتصن   ات ر   

  اسلاازةتع اسأتتصاتتع ات و تتع    تتيستت اسأتتصاتع  اسد  ضاسأتتصاتع    استي   استتي  بي كتتم  تتس ات ا ةاتتصا اسأتتص   اسمتتتتتتتتتتتتت ا تت 

دي ع ) ناة اتأ  اسخم     اأي ك ا تاتصيأ ا وكص    اأ  اسم ف        ات و ع اخايف  ن اك اسةتتصاتع اس 

  ر    يأ اساأثن  سيا اسطي  اسكيأ  اسأ ض اسكيأ  ات ث  سيا اسلاغن اك ا مامصن ع اسكيتع 

 لص تاتيا  التع اصتنت اسةتتتصاتتانت يأ  اة لص ات ينت  ا  اخن اك اسلاصتع سيةتتيطصك ا مامتتصن ع ساتدنق 

اخاياف اسكب   سيةتتصاع ا مامصن ع اسأصاع  اتدنق اساايت  اسكصاس    تتدنق اس لا ا مامصن    اأصستع اسكةصن 

اخاياف اساأ تمتتتتتتتتتتتباالا إسن ص  يص راتص  ين  لص باامف سيا  ايه ات ر   اسكطصسع  استي ات يصا ة اسامتتتتتتتتتتتخ     

ا سالصن سيا إتي  اسةتتتتتصاتتتتانت ن لا ا ر     إلاج  اسل ا  اسلصسأ اي  تاين  شتتتت  ل سلس  س ا  لص  ةان اس رص 

بؤن  يأ اأر  اختتصلا اسا اسامان يأ اسا صمض     اص تب تم إتي  اسةتتتتصاتتتتانت ت يام اخر     يأيتم اسالصن  س 

ات اسةتتتصاتتانت يأ الا  اتي  ا   ام  ا  ةتت   ة اسا ةتتنق ينت  اياي لص   لص  لا إسطصل اخ سااع  تي  اسةتتتصاتتانت 

 أ تامني ص ست اخر      إةلص اسر  ف اسلتتطع اأ اساأ تأطا اسي   اسقتصن  خ  ا  لص    أ 

 ات ر   اص اتتتتتتتبق ةتي  لا  التع ايا اسكتا تأان اسا ةتتتتتتت   ة اسا ةتتتتتتتنق ينت ايه اسةتتتتتتتتصاتتتتتتتانت اسلصستع 

اساي أ  امتتتتتصن اس دي ع بغ ض إزاتع اسلخصي  اسلتتطع بص اتتتتتاد ا  اسلصسأ  ا مامتتتتتصن  يأ اسب ن تنا س ف ا م

اسةتتا   يأ يس ا زاع ا مامتتتصن ع اساأ تشتت ياص اسب ن تصستص ستوا بصسلاازةع اسأصاع  ا تاصن اأي  اسامتتتخ   اأي  

اسليياسصك  ازن صن اأي ك اسكطصسع    ايا اص نيأ ص اسا ن ااتتتع   تا ةتتت   ة اسا ةتتتنق ينت اسدااةنت اسلصستع  اس دي ع 

ع اس صولع ست ا زاع  تتدنق مي    ب  ات اساصسيتع يأ اساأثن  سيا  ة   اتتصه سيتي ات ا ثص  ا مامتصن ع اسةصسك

 اس شصل  ا مامصن  يأ يس ا زاع ا مامصن ع اساأ تأمف يأ اسب ن 

اتتتت تص   ات ر   ايه اسي ااتتتتع تةتتتتيتا اسمتتتتال سيا اسلاغن اك ا مامتتتتصن ع س مامتتتتصن اسةتتتتا   يأ يس 

نق ينت اسدااةنت اسلصستع  اس دي ع يأ ةتتتكا اخزاصك ا مامتتتصن ع سلااص  ن  اص يأ ا زاع اس اا ع    تصلا  التع اسا ةتتت

 .اخزاع ا مامصن ع اسةا اع رماصص
  



 

Abstract 

Economic policy encompasses a range of policies that work on one or more important 

economic quantities, and fiscal and monetary policies occupy an important place among others 

because of their importance in achieving the multiple objectives pursued by economies. The 

tools of these policies are one of the most important instruments of economic management in 

achieving economic development and eliminating problems that impede economic stability, 

through the role played by both public spending and taxes, loans, public debt on the one hand, 

as well as various monetary policy instruments (discount rate instrument, compulsory reserve 

rates, exchange rate.,...) On the other hand, in influencing aggregate demand and aggregate 

supply and then on macroeconomic variables. 

The importance of these policies is also reflected in the fact that they are among the 

most important tools available to economic authorities to achieve the major objectives of 

economic policy such as full employment. To achieve economic growth, tackle recession and 

unemployment and reduce the phenomenon of inflation, Through these goals, the choice 

between them depends on the extent to which each other's working conditions and the type of 

financial system are provided. And relying on one policy but not the other often leads to 

contradiction. What one policy adopts is demolished by the other. The adoption of both policies 

simultaneously is a fait accompli with the need to coordinate their objectives. And prioritizing 

one policy does not mean preferring it from the other. It is the circumstances that give each 

other's leading role. 

The importance of this research is due to the need to coordinate these fiscal and 

monetary policies with a view to removing the risks surrounding the country's financial and 

economic stability. The Syrian national economy, in view of the current economic crisis, has 

identified a general budget deficit, high inflation rate, payments rate and increased 

unemployment rates. This has led us to study and examine the need to harmonize fiscal and 

monetary laws to reduce the negative economic effects of the crisis and to achieve greater 

effectiveness in affecting the situation and direction of economic activity in the context of the 

country's economic crisis. 

Through this study, we will try to highlight the economic variables of the Syrian 

economy in the current crisis and demonstrate the importance of harmonizing fiscal and 

monetary laws in controlling economic crises in general and their role in the Syrian economic 

crisis in particular. 
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